
Aan het college van B en W van de gemeente Groningen  

 
Groningen, 16 september 2015 

 
Betreft:  vragen SP ex. artikel 41 RvO inzake terug betalen te hoge en ten onrechte  
  opgelegde boetes Fraudewet 

 
Geacht college,  

 
Op 24 november 2014 heeft de Centrale Raad van Beroep (CRvB) uitgesproken dat boetes die 
zijn opgelegd onder de Fraudewet soms te zwaar zijn, bijvoorbeeld omdat mensen niets te 

verwijten valt. De raadsfractie van GroenLinks stelde daar op 9 december 2014 al schriftelijke 
vragen over. De gemeente Groningen heeft naar aanleiding van de uitspraak van de CRvB 

besloten om tijdelijk te stoppen met het opleggen van boetes, vooruitlopend op de landelijke 
wetswijziging worden voortaan de percentages die de CRvB voorstelt gehanteerd en het 
college heeft de medewerkers overeenkomstig geïnstrueerd.  

 
In reactie op de uitspraak en aanbevelingen van de Nationale Ombudsman, heeft minister 

Asscher bij brief van 30 april 2015 aan de Tweede Kamer laten weten dat de Fraudewet zal 
worden aangepast, maar dat het kabinet geen voorstander is van het terugbetalen van eerder 
ten onrechte opgelegde boetes, omdat dit te kostbaar zou zijn.  

 
Diverse gemeenten zijn inmiddels overgegaan tot het herbeoordelen van de vanaf 1 januari 

2013 (datum inwerkingtreding Fraudewet) opgelegde boetes en betalen de ten onrechte en te 
hoge opgelegde boetes wel terug. 
De SP-fractie is van mening dat te hoge en ten onrechte opgelegde en geïnde boetes  

terugbetaald dienen te worden, zeker in die gevallen waar mensen niet met opzet regels 
hebben overtreden en die volgens de CRvB uitspraak te zwaar zijn bestraft. Met zijn argument 

dat terug betalen te duur zou zijn, gaat de minister volledig voorbij aan het feit dat steeds 
vaker blijkt dat mensen als gevolg van de opgelegde boetes in het kader van de Fraudewet in 
financiële problemen zijn gekomen. Met de wethouder Sociale Zaken van de gemeente 

Leeuwarden zijn wij van mening dat gemeenten er niet zijn om winst op de bijstand te maken. 
 

Naar aanleiding van bovenstaande heeft de SP-fractie de volgende vragen aan u: 
 

1. Kan het college aangeven in hoeveel gevallen er in de gemeente Groningen sprake is 

geweest van een onterechte of te hoge opgelegde boete sinds de invoering van de 
nieuwe Fraudewet op 1 januari 2013? Zo nee, waarom niet? 

2. Deelt het college de mening van de SP-fractie dat de gemeente het goede voorbeeld 
moet geven in de uitvoering van een eerlijk beleid? Zo nee, waarom niet? 

3. Is het college bereid de ten onrechte en te hoge opgelegde boetes aan betrokkenen 

terug te betalen? Zo nee, waarom niet?  
 

Hoogachtend, 
 
 

Rosita van Gijlswijk 
SP-fractie 

 


